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PROTOKÓŁ Nr XXIX/2016 
z SESJI RADY MIEJSKIEJ w SULEJOWIE 

z dnia 28 października 2016 r. 
 

 
 

Ustawowa liczba Radnych  15 
Liczba radnych obecnych na sesji 14 
Obrady sesji rozpoczęły się o godzinie  1000 

 

 

 

Radni obecni na sesji: 
 

1. Bartosz Borkowski 
2. Jacek Ciapała 
3. Władysław Czerwiński 
4. Rafał Fogiel 
5. Michał Gaczkowski 
6. Sebastian Gaik 
7. Ireneusz Kuczyński 
8. Grzegorz Królik 
9. Adam Stobiecki 
10. Włodzimierz Warmus 
11. Paweł Wąs 
12. Mirosław Włóka 
13. Konstanty Ruciński 
14. Sławomir Szczur 

 
 

Radni nieobecni na sesji: 
15. Jan Ratajczyk 
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Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 
 

1. Burmistrz Sulejowa     Wojciech Ostrowski 
2. Radni Rady Powiatu                 Mariusz Stobiecki 
                                                                                               Tomasz Michalczyk 

 Zbigniew Sarlej 
 
3. Skarbnik Gminy      Czesław Pacan 
4. Kierownik Referatu Rozwoju    Katarzyna Cieślik 

 i Ochrony Środowiska 
5. Kierownik Referatu Gospodarki    Elżbieta Purgał-Gębalska 

Nieruchomościami i Rolnictwa 
6. Kierownik Referatu Promocji, Kultury,   Sławomir Rybak 

Turystyki i Sportu 
 

7. Kierownik Referatu Biura Obsługi Mieszkańców Sylwia Miller 
8. p.o. Kierownika Referatu Infrastruktury 

 i Gospodarki Przestrzennej    Jarosław Miller 
9. Kierownik Referatu Ogólno-Organizacyjnego  Ilona Zawisza  
10. Specjalista ds. pozyskiwania i rozliczania   Krzysztof Podlewski 

środków zewnętrznych 
11. Radca prawny      Barbara Balcerzyk-Bojarczuk 
 

 
 

Punkt 1 
 

Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
 

Otwarcia XXIX sesji Rady Miejskiej w Sulejowie dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej 
w Sulejowie Pan Adam Stobiecki. 
Powitał przybyłych na sesję radnych Rady Miejskiej w Sulejowie, Burmistrza Sulejowa, 
radnych Rady Powiatu, sołtysów oraz pozostałe osoby uczestniczące w obradach sesji. 
 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady Miejskiej w Sulejowie Pan Adam 
Stobiecki stwierdził, że w sesji uczestniczy 14 radnych, więc Rada Miejska może obradować                      
i podejmować prawomocne uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Sulejowie Pan Adam Stobiecki zapytał czy radni otrzymali 
projekty uchwał, które będą omawiane na dzisiejszej sesji. 
 
Radni projekty uchwał otrzymali. 
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Punkt 2 
 

Przedstawienie porządku obrad. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Sulejowie Pan Adam Stobiecki przedstawił proponowany 
porządek obrad. 
 
Zmiany do porządku obrad wnieśli: 
 
Burmistrz Sulejowa Pan Wojciech Ostrowski wnioskował o wprowadzenie do porządku obrad 
sesji projektu uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzenia konsultacji społecznych. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Sulejowie Pan Adam Stobiecki zapytał czy radni otrzymali 
projekt uchwały, którą Burmistrz Sulejowa chce wprowadzić do porządku obrad dzisiejszej 
sesji. 
 
Radni projekt  uchwały otrzymali. 
 
Wobec braku pytań i opinii komisji prowadzący obrady Przewodniczący Rady Miejskiej                        
w Sulejowie Pan Adam Stobiecki poddał pod głosowanie zaproponowaną zmianę do porządku 
obrad. 
 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
 
za   14 
przeciwnych  0 
wstrzymujących 0 
 
 
 
Radny Konstanty Ruciński wnioskował o wprowadzenie do porządku obrad sesji projektu 
uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektor Szkoły Podstawowej w Przygłowie. 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Sulejowie Pan Adam Stobiecki zapytał, czy radni otrzymali 
projekt uchwały, którą radny Konstanty Ruciński chce wprowadzić do porządku obrad 
dzisiejszej sesji.                                                                                                                              
 
Radni projekt  uchwały otrzymali. 
 
Wobec braku pytań i opinii komisji prowadzący obrady Przewodniczący Rady Miejskiej                      
w Sulejowie Pan Adam Stobiecki poddał pod głosowanie zaproponowaną zmianę do porządku 
obrad. 
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W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
 
za   14 
przeciwnych  0 
wstrzymujących 0 
 
 
 
Radny Konstanty Ruciński wnioskował o wprowadzenie do porządku obrad sesji projektu 
uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na pracownika Urzędu Miejskiego w Sulejowie. 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Sulejowie Pan Adam Stobiecki zapytał, czy radni otrzymali 
projekt uchwały, którą Radny Konstanty Ruciński chce wprowadzić do porządku obrad 
dzisiejszej sesji. 
 
Radni projekt  uchwały otrzymali. 
 
Wobec braku pytań i opinii komisji prowadzący obrady Przewodniczący Rady Miejskiej w 
Sulejowie Pan Adam Stobiecki poddał pod głosowanie zaproponowaną zmianę do porządku 
obrad. 
 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
 
za   14 
przeciwnych  0 
wstrzymujących 0 
 

 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przedstawienie porządku obrad.                                                                                                              

Informacja o działaniach podejmowanych przez Burmistrza w okresie między 
sesjami.  

3. Informacja o realizacji inwestycji na terenie Gminy Sulejów. 
4. Informacje o złożonych oświadczeniach majątkowych. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Sulejów na lata 2016-2025. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 rok. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Piotrkowskiemu (ul. Targowa). 
8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Piotrkowskiemu (ul. Taraszczyńska). 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zasad wydzierżawienia i użyczenia pasa drogowego 

dróg wewnętrznych stanowiących własność Gminy Sulejów oraz będących we 
władaniu Gminy Sulejów. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji Planu Gospodarki 
Niskoemisyjnej dla Miasta i Gminy. 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Projektu założeń do planu zaopatrzenia                        
w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla Miasta i Gminy Sulejów.   

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej                      
w formie dotacji celowej na dofinansowanie wykonania remontu garażu strażnicy 
Ochotniczej Straży Pożarnej w Łazach Dąbrowa. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta                       
i Gminy Sulejów na lata 2016-2023”. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania taryf za zbiorowe 
zaopatrzenia w wodę oraz zbiorowe odprowadzanie ścieków. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dopłaty do taryfy za zbiorowe 
odprowadzenie ścieków w okresie od 1 stycznia 2017 roku do 31 grudnia 2017 
roku dla Miejskiego Zakładu Komunalnego w Sulejowie. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie warunków udzielenia bonifikaty i wysokości stawek 
procentowych przy sprzedaży nieruchomości zabudowanych budynkami 
mieszkalnymi jednorodzinnymi, stanowiących własność Gminy Sulejów. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Opieki nad 
Zabytkami dla Gminy Sulejów na lata 2016-2019”.    

18. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Burmistrza Sulejowa.     
19. Podjęcie uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji 

społecznych.  
20. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektor Szkoły Podstawowej 

w Przygłowie. 
21. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na pracownika Urzędu 

Miejskiego w Sulejowie.                                                                                                         
22.  Interpelacje radnych - odpowiedzi.    
23.  Wnioski, zapytania i informacje – odpowiedzi. 
24. Zakończenie obrad. 

 
 
Protokół z poprzedniej sesji został wyłożony na sali obrad oraz był do wglądu w Urzędzie 
Miejskim w Sulejowie. 
 
Uwag do protokołu nie wniesiono. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej 
Adam Stobiecki 

        Zacytował ze Statutu Gminy następujące paragrafy:  
 

• §12  
Przewodniczący Rady inicjuje i organizuje prace Rady, nadzoruje i kontroluje 
realizację zadań rady, udziela radnym pomocy w wykonaniu mandatu oraz wykonuje 
zadania, wynikające z przepisów ustawy o samorządzie gminnym i statutu Gminy. 

• §23 
1. Przewodniczący czuwa nad sprawnym przebiegiem i realizacją porządku 

obrad. 
2. W przypadku stwierdzenia przez Przewodniczącego, że w swoim wystąpieniu 

radny wyraźnie odbiega od przedmiotu obrad lub wypowiada się niestosownie 
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uchybiając powadze sesji, może przerwać wystąpienie i odebrać radnemu głos. 
Fakt ten odnotowuje się w protokole sesji . 

3. Przewodniczący organu wykonawczego jednostki pomocniczej może zabrać 
głos na sesji w omawianym temacie za zgodą Przewodniczącego. 

4. Przewodniczący może udzielić głosu, stosownie do omawianego tematu 
osobom spośród publiczności. Wystąpienia osób zabierających głos w dyskusji 
nie mogą trwać dłużej niż 3 min. 

5. Przepis ust. 3 i 4 nie dotyczy osób  zaproszonych do referowania spraw 
znajdujących się w porządku obrad sesji.  

• §25 
1. Warunki organizacyjne niezbędne do prawidłowej pracy Rady na sesji, 

dotyczące zwłaszcza przygotowania miejsca obrad zapewnia Burmistrz. 
2. Do wszystkich osób przebywających w miejscu obrad przed, w trakcie i po 

zakończeniu sesji mają zastosowanie ogólne przepisy porządkowe właściwe 
dla tego miejsca. 

 
 

Punkt 3 
 

Informacja o działaniach podejmowanych przez Burmistrza w okresie między sesjami. 
 

 
Burmistrz poinformował, że informacje o działaniach podejmowanych przez Burmistrza                        
w okresie między sesjami będą przedstawiać kierownicy poszczególnych referatów. 
 
Informację o działaniach podejmowanych przez Burmistrza w okresie między sesjami                                   
z Referatu Ogólno-Organizacyjnego przedstawiła Pani Ilona Zawisza. 
 
Informację o działaniach podejmowanych przez Burmistrza w okresie między sesjami                            
z Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa przestawiła Pani Elżbieta Purgał-
Gębalska. 
 
 
Informację o działaniach podejmowanych przez Burmistrza w okresie między sesjami                             
z Referatu Infrastruktury i Gospodarki Przestrzennej przedstawił Pan Jarosław Miller. 
 
Informację o działaniach podejmowanych przez Burmistrza w okresie między sesjami                            
z Referatu Rozwoju i Ochrony Środowiska przedstawiła Pani Katarzyna Cieślik. 
 
Informację o działaniach podejmowanych przez Burmistrza w okresie między sesjami                            
z Referatu Promocji, Kultury, Turystki i Sportu przedstawił Pan Sławomir Rybak. 
 
Informację o działaniach podejmowanych przez Burmistrza w okresie między sesjami 
przedstawił Pan Krzysztof Podlewski. 
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Radny  
Ireneusz Kuczyński 

Poinformował, że nie otrzymał informacji o ulicy Dobra Woda.  
Zapytał, czy projekt na „schetynówkę” przeszedł. 
 
 

Specjalista ds. pozyskiwania i rozliczania środków zewnętrznych 
Krzysztof Podlewski 
          Wniosek na dofinansowanie inwestycji na ulicy Dobra Woda wpłynął do Wojewody    
           Łódzkiego i nadal trwa weryfikacja tych wniosków.  
 
Kierownik Referatu IGP 
Jarosław Miller 

Odpowiedział, że ulica Dobra Woda będzie realizowana w II etapach. Obecnie trwają 
prace geodezyjne. Odbyło się spotkanie z mieszkańcami i podjęto tam pewne ustalenia. 
Ustalimy wartość gruntów do wykupu i dokonamy oszacowania wypłaty odszkodowań.  
Po uzyskaniu tych danych możemy przystąpić do realizacji zadania. 
 

 
Punkt 4 

 
Informacja o realizacji inwestycji na terenie Gminy Sulejów. 

 
Burmistrz 
Wojciech Ostrowski 

Złożył podziękowania za wycinkę na ulicy Podkurnędz. Rozpoczęła się również 
wycinka przeprowadzana przez RZGW, będą wycinane drzewa od mostu w kierunku 
Kurnędza.  
 
Udało nam się otrzymać dotację na przystań kajakową. Jest to program realizowany z 
innymi gminami. Gmina Sulejów pilotuje ten program, ale tych przystani będzie więcej. 
 
 
 
Jeżeli chodzi o Klasztor Cystersów to szanse na uzyskanie dotacji są bardzo duże. 
 
Trzy tygodnie temu Pan Burmistrz oraz Pani poseł  Milczanowska byli w GDDKiA w 
Łodzi. Z tej rozmowy wynika, że problem dotyczący S12 może być rozwiązany 
wyłącznie przez ministerstwo. W związku z tym w poniedziałek Pan Burmistrz był w 
Ministerstwie Infrastruktury. Rozmowy trwają, trzeba uzbroić się w cierpliwość. Projekt 
S12 ma być realizowany w latach 2020-2024. 
 
Informację o realizacji inwestycji na terenie Gminy Sulejów przedstawił Kierownik 
Referatu Infrastruktury i Gospodarki Przestrzennej  Pan Jarosław Miller. 
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Radny 
Rafał Fogiel 

W sprawie drogi Witów Kolonia – Przygłów. Jest to zadanie, które zostało 
wprowadzone uchwałą do budżetu Gminy Sulejów, zostało przeznaczone na to zadanie 
100 000 złotych, ogłoszony był przetarg. Dzisiaj dowiadujemy się, że będzie 
realizowana tylko część tej inwestycji. Na jakiej podstawie i kiedy została podjęta taka 
decyzja? 
 
Budowa ulicy Krzywej w Przygłowie widnieje w budżecie Gminy Sulejów od kilku lat. 
Prosiłbym o informację jaki tryb będzie przyjęty, kiedy będzie zapytanie ofertowe, ile 
cały projekt będzie kosztował.  
 
Zadanie budowy ulicy Słonecznej w Przygłowie zostało połączone z przebudową 
skrzyżowania  ul. Topolowej z ul. Górną w Przygłowie. Budżet tej inwestycji to 
120 000 zł. Na spotkaniu z mieszkańcami zostało zaproponowane rozdzielenie tych 
inwestycji, nie rozumiem dlaczego najpierw projektuje się inwestycje zbiorową, a 
potem dzieli się ją na mniejsze.  
 
Zapytał, kiedy zostanie przeprowadzone odwodnienie ul. Topolowej w Przygłowie.  
 
Za kwotę 44 895 zł  wykonano dokumentację dotyczącą budowy sali gimnastycznej w 
Witowie. Do tej dokumentacji jest 250 uwag. Zapytał, kto wykonywał tę dokumentację 
i skąd tyle uwag.  

 
 
Kierownik Referatu IGP 
Jarosław Miller 

Odpowiedział, że radny Pan Rafał Fogiel jest świadomy problemów na ul. Słonecznej 
i ul. Topolowej w związku z którymi została podjęta decyzja o rozdzieleniu tych 
zadań. Ul. Topolowa będzie realizowana, dokończymy dokumentację. Zadania zostały 
połączone, aby zrobić to szybciej, dwa projekty zostaną zrealizowane w ramach tej 
samej umowy. 
 
W sprawie ul. Krzywej na dzień dzisiejszy nie zostały podjęte żadne działania. 
Najpierw musi zostać uregulowany stan prawny tych terenów oraz musimy uzyskać 
zgodę mieszkańców. Zdania mieszkańców są bardzo podzielone.  
 
Jeżeli chodzi o budowę sali gimnastycznej w Witowie to jedna firma wystąpiła do nas 
z taką ilością uwag i pytań , która chciała sobie dzięki temu przedłużyć termin 
realizacji. Podczas potkania z panią projektant odpowiedzieliśmy na wszystkie 
pytania, zamieściliśmy je w internecie.  
 

Radny 
Mirosław Włóka 

Zakończenie dokumentacji dotyczącej ul. Kolejowej miało nastąpić do 30.08.2016 
roku, w tym tygodniu otrzymałem drugie pismo, że dokumentacja zostanie 
zakończona do końca lutego 2017 roku. Dlaczego to uległo zmianie?  
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Kierownik Referatu IGP 
Jarosław Miller 

Wydłużono termin na wniosek projektanta. Nie wynika to z jego winy a z polskiej 
biurokracji. Musimy uzyskać komplet dokumentów. Pierwotnie miała być wykonana 
sama nakładka, ale to nie wystarczy, musimy wykonać także odwodnienie, z którym 
nie możemy się włączyć w drogę wojewódzką, ponieważ Urząd Marszałkowski nie 
wyraził na to zgody. Musimy wykonać studnie chłonną.  

 
Radny 
Ireneusz Kuczyński 

 Pan Burmistrz powiedział, że będzie robiona przystań kajakowa przy Radońce i, ze 
zakwalifikowaliśmy się do rewitalizacji Podklasztorza. Będzie czyszczona woda od 
mostu, 2 km w górę, a co z resztą terenu. 

 
Zapytał, czy według radnych jest potrzebny monitoring w Sulejowie.  
 
 

Radny 
Jacek Ciapała 

Realizacja inwestycji na dzień dzisiejszy wynosi 30 %. Każdy radny miał bardzo dużo 
wniosków, umówiliśmy się, że od każdego wybierzemy jeden wniosek. U mnie jest to 
droga w miejscowości Salkowszczyzna o długości 357 m. Według kosztorysu Pana z 
tytułem magistra inżyniera ta droga kosztuje 328 000 zł., są to ceny z księżyca. Należy 
zweryfikować firmy, które robią kosztorysy na roboty.  
 

 
 
Burmistrz 
Wojciech Ostrowski 

Kosztorys to element projektu, ale ostateczna kwota wychodzi od wykonawcy. 
 

Radny 
Sławomir Szczur 

Zapytał, kiedy zostanie rozpoczęta budowa boiska w Barkowicach. 
 

Burmistrz 
Wojciech Ostrowski 
 Jest 25 sołectw, we wszystkich tych sołectwach dzieci chcą boiska. Niektóre wioski są 

uprzywilejowane, bo mają na swoim terenie szkołę.  
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Punkt 5 
 

Informacje o złożonych oświadczeniach majątkowych. 
 

Informacje o złożonych oświadczeniach majątkowych radnych przedstawił Przewodniczący 
Rady Miejskiej w Sulejowie Pan Adam Stobiecki. 
 
Informacje o złożonych oświadczeniach majątkowych pracowników Urzędu Miejskiego w 
Sulejowie przedstawiła Kierownik Referatu OR Pani Ilona Zawisza. 
 
Radny 
Mirosław Włóka 

Zapytał, jak wygląda sytuacja z drogą do Koła. 
 
Członek Zarządu Powiatu Piotrkowskiego 
Zbigniew Sarlej 

Trwają prace nad budżetem. Droga powinna być wykonana w przyszłym roku, ale bez 
skrzyżowania. 

 
Radny 
Władysław Czerwiński 

Poruszył temat chodnika od drogi wojewódzkiej do szkoły w Łęcznie. Dzieci chodzą 
do szkoły środkiem jezdni. 
 
Na terenie Poniatowa w kierunku Witowa drzewa „powysadzały” płyty chodnikowe. 
 

Członek Zarządu Powiatu Piotrkowskiego 
Zbigniew Sarlej 

Na prośbę Burmistrza został wykonany projekt chodnika w Witowie. Realizacja leży 
teraz po stronie Burmistrza. 
 

  
 
 Radny Rady Powiatu Piotrkowskiego 

Mariusz Stobiecki 
Chodnik w Łęcznie należy zbudować. Szukamy programu, aby to zadanie 
zrealizować. 

 
Radny 
Włodzimierz Warmus  
 Podziękował za interwencję w sprawie naprawienia rowów melioracyjnych. 
 
 Zapytał jaka jest szansa na przedłużenie drogi powiatowej Kłudzice – Kałek oraz 

odwodnienie rowów melioracyjnych. 
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Członek Zarządu Powiatu Piotrkowskiego 
Zbigniew Sarlej 
 Są trudności z pozyskaniem terenów pod drogę. W przyszłym roku chcemy podjąć 

działanie w tej sprawie. 
 
Radny 
Michał Gaczkowski  
 Mieszkańcy okolicznych wsi złożyli petycje o chodnik w Łęcznie  oraz o dalszą część 

nakładki asfaltowej.  
 
Radny 
Paweł Wąs 

Przesłałem pismo do Starostwa w sprawie chodnika na ul. Lipowej w Poniatowie. 
Otrzymałem odpowiedź, że jest to zadanie priorytetowe. Jest bardzo duża wola Pana 
Burmistrza, żeby ten chodnik zrealizować. Wnoszę o zorganizowanie spotkania 
roboczego odnośnie tego zadania. 

 
Radny 
Sławomir Szczur 
 Zapytał o chodnik w Kole. 
 
Członek Zarządu Powiatu Piotrkowskiego 
Zbigniew Sarlej 
 W 2016 roku będą tylko remonty kosmetyczne. Być może za 2-3 lata to będzie 

zrealizowane kompleksowo. 
 
Radny Rady Powiatu Piotrkowskiego 
Tomasz Michalczyk  
 Na posiedzeniu Komisji Oświaty i Rolnictwa był poruszany temat przychodni 

rejonowych, jest tam zbyt słaba obsada lekarska. Chodzi głównie o przychodnie we 
Włodzimierzowie. Może nastąpić przekształcenie tej placówki w placówkę 
niepubliczną. 

 
Radny  
Ireneusz Kuczyński 
 Zapytał co z przychodnią w Sulejowie. Należy wyposażyć ją w windę i toalety dla 

osób niepełnosprawnych inaczej sanepid w każdej chwili może ją zamknąć. 
 
Radny Rady Powiatu Piotrkowskiego 
Tomasz Michalczyk  

Przychodnia nie będzie zamknięta, bo jest wystarczająca liczba zarejestrowanych 
pacjentów. 

 
Radny 
Władysław Czerwiński 
 Podziękował Panu Tomaszowi Michalczykowi za poruszenie tego tematu.  
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Radny 
Mirosław Włóka 

Zamknięcie przychodni we Włodzimierzowie jest nie do przyjęcia. 
 

 
 

Punkt 6 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Sulejów na lata 2016 – 2025.  
 
Projekt uchwały przedstawił Skarbnik Gminy Pan Czesław Pacan. 
 
Radny  
Rafał Fogiel 

 Każdy projekt uchwały jest omawiany na komisjach. Z tego co mi wiadomo projekt 
uchwały zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sulejów na lata 2016 – 
2025 nie otrzymał większości opinii pozytywnych. Jak to się stało, że ten projekt jest 
na sesji, jeżeli nie otrzymał aprobaty większości.  

 
Radca prawny 
Barbara Balcerzyk-Bojarczuk 
 Rozstrzygające będzie przegłosowanie tego projektu na sesji. Na komisji rozpatrujemy 

projekt, a na sesji głosujemy. 
 
Radny  
Rafał Fogiel 
 Zapytał, dlaczego nie uwzględniono uwag komisji. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej 
Adam Stobiecki 
 Projekt obrad ustala Przewodniczący Rady Miejskiej, wprowadza poszczególne 

punkty do porządku obrad, nie ma nigdzie zapisu, że wiążące są opnie komisji stałych 
Rady Miejskiej. Nie ma przepisu, który obliguje, żeby negatywnie zaopiniowanego 
projektu uchwały na komisjach nie wprowadzać na sesję. 

 
Radny  
Rafał Fogiel 

Jeżeli byśmy złożyli o wycofanie tego punktu z porządku obrad to zablokowałoby 
prace urzędu także w innym aspekcie niż inwestycje. Dlaczego projektowane zmiany 
zawierają zawsze te zmiany, których radni nie chcą? 

 
Radny 
Paweł Wąs 
 Opinie na komisjach stałych były podzielone. Część radnych była za i byli też 

przeciwni. 
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Radny 
Jacek Ciapała 
 Dopiero 30 % inwestycji jest zrealizowanych. Można było rozdzielić inwestycje na 

inne zadania. 
 
Burmistrz  
Wojciech Ostrowski 
 Poprawa wskaźników spowoduje, że w przyszłości gmina będzie miała większą 

płynność finansową. Radni przyznali na ten rok 6 mln kredytu. Nie wykorzystaliśmy 
tego kredytu, ponieważ np. sale w Witowie robimy w tym roku, ale pierwsze płatności 
będą dopiero w styczniu lub lutym przyszłego, więc po co brać kredyt w tym roku i po 
co płacić odsetki. Inwestycje z 2016 roku będą zrealizowane, na te inwestycje potrzeba 
minimum 12 mln zł. 

 
Skarbnik Gminy 
Czesław Pacan 

Uważa,  że uchwała powinna być podjęta na dzisiejszej sesji.  
Radny 
Jacek Ciapała 

Zapytał Skarbnika, czy odkąd pracuje w urzędzie nie było w którymś roku wykonania 
budżetu. 

 
Skarbnik Gminy 
Czesław Pacan 

Dochody starałem się wykonać w 100%. Na koniec września dochody są wykonane w 
75 %. Wydatki realizują poszczególne referaty. 

 
Radny  
Włodzimierz Warmus 

Jeżeli nie można było realizować dużych zadań powinniśmy wykonywać chociaż te 
małe. 
 

Radny  
Konstanty Ruciński 

Skoro nie zrobimy zmian w budżecie tzn., że ja nie będę mógł dostarczyć 3 wywrotek 
kruszcu na Podwłodzimierzów, druga strona medalu jest taka, że jeżeli w Wieloletnim 
Planie nie będą uwzględnione pewne zmiany, nowy rok możemy zacząć bez realizacji 
żadnej inwestycji. 
 

Radny  
Ireneusz Kuczyński 

Inwestycja na ulicy Dobra Woda jest realizowana od 2012 roku, do tej pory nie ma 
pełnej dokumentacji. Chciałbym dostać odpowiedź czy ul. Dobra Woda będzie w 
ogóle wykonana. 
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Radny 
Władysław Czerwiński 

 To jest przesunięcie zadań inwestycyjnych. Pan Skarbnik wyjaśnił, że nie bierzemy 
kredytu, nie tracimy odsetek. Zadania inwestycyjne nie zostały wykonane nie na 
skutek przesunięcia tylko na skutek braku projektów i pozwoleń na budowę.  

 
 
Prowadzący obrady Przewodniczący Rady Miejskiej w Sulejowie Pan Adam Stobiecki poddał 
pod głosowanie projekt uchwały.  
 
W głosowaniu brało udział 14 radnych. 
 
za   - 7 
przeciwnych  - 0 
wstrzymujących  - 7 
 
Rada Miejska w Sulejowie podjęła uchwałę nr XXIX/244/2016 w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sulejów na lata 2016-2025. 
 

 
Punkt 7 

 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2016 rok. 
 
Projekt uchwały przedstawił Skarbnik Gminy Pan Czesław Pacan. 
 
Wobec braku pytań i opinii komisji prowadzący obrady Przewodniczący Rady Miejskiej w 
Sulejowie Pan Adam Stobiecki poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu brało udział 14 radnych. 
 
za   - 7 
przeciwnych  - 0 
wstrzymujących  - 7 
 
Rada Miejska w Sulejowie podjęła uchwałę nr XXIX/245/2016 w sprawie zmian w budżecie 
gminy na 2016 rok. 
 

 
Punkt 8 

 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Piotrkowskiemu (ul. Targowa). 
 
Projekt uchwały przedstawił p.o. Kierownika Referatu IGP Pan Jarosław Miller. 
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Wobec braku pytań i opinii komisji prowadzący obrady Przewodniczący Rady Miejskiej w 
Sulejowie Pan Adam Stobiecki poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu brało udział 14 radnych. 
 
za   - 14 
przeciwnych  - 0 
wstrzymujących  - 0 
 
Rada Miejska w Sulejowie podjęła uchwałę nr XXIX/246/2016 w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Powiatowi Piotrkowskiemu (ul. Targowa). 
 

 
Punkt 9 

 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Piotrkowskiemu (ul. Taraszczyńska). 
 
Projekt uchwały przedstawił p.o. Kierownika Referatu IGP Pan Jarosław Miller. 
 
Wobec braku pytań i opinii komisji prowadzący obrady Przewodniczący Rady Miejskiej  
w Sulejowie Pan Adam Stobiecki poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu brało udział 14 radnych. 
 
za   - 14 
przeciwnych  - 0 
wstrzymujących  - 0 
 
Rada Miejska w Sulejowie podjęła uchwałę nr XXIX/247/2016 w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Powiatowi Piotrkowskiemu (ul. Taraszczyńska). 
 

Punkt 10 
 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad wydzierżawienia i użyczenia pasa 
drogowego dróg wewnętrznych stanowiących własność Gminy Sulejów oraz będących  we 
władaniu Gminy Sulejów. 
 
Projekt uchwały przedstawił p.o. Kierownika Referatu IGP Pan Jarosław Miller. 
 
Wobec braku pytań i opinii komisji prowadzący obrady Przewodniczący Rady Miejskiej w 
Sulejowie Pan Adam Stobiecki poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
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W głosowaniu brało udział 14 radnych. 
 
za   - 14 
przeciwnych  - 0 
wstrzymujących  - 0 
 
Rada Miejska w Sulejowie podjęła uchwałę nr XXIX/248/2016 w sprawie zasad 
wydzierżawienia i użyczenia pasa drogowego dróg wewnętrznych stanowiących własność 
Gminy Sulejów oraz będących  we władaniu Gminy Sulejów. 
 
 

Punkt 11 
 

 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji Planu Gospodarki 
Niskoemisyjnej dla Miasta i Gminy. 
 
Projekt uchwały przedstawił p.o. Kierownika Referatu IGP Pan Jarosław Miller. 
 
Wobec braku pytań i opinii komisji prowadzący obrady Przewodniczący Rady Miejskiej w 
Sulejowie Pan Adam Stobiecki poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu brało udział 14 radnych. 
 
za   - 14 
przeciwnych  - 0 
wstrzymujących  - 0 
 
Rada Miejska w Sulejowie podjęła uchwałę nr XXIX/249/2016 w sprawie przyjęcia do 
realizacji Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Miasta i Gminy. 
 
 
Skarbnik Gminy Pan Czesław Pacan opuścił obrady sesji. 
 

 
Punkt 12 

 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Projektu założeń do planu zaopatrzenia 
w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla Miasta i Gminy Sulejów. 
 
Projekt uchwały przedstawił p.o. Kierownika Referatu IGP Pan Jarosław Miller. 
 
Wobec braku pytań i opinii komisji prowadzący obrady Przewodniczący Rady Miejskiej  
w Sulejowie Pan Adam Stobiecki poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
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W głosowaniu brało udział 14 radnych. 
 
za   - 14 
przeciwnych  - 0 
wstrzymujących  - 0 
 
Rada Miejska w Sulejowie podjęła uchwałę nr XXIX/250/2016 w sprawie przyjęcia Projektu 
założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla Miasta i 
Gminy Sulejów. 

 
Punkt 13 

 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy 
finansowej w formie dotacji celowej na dofinansowanie wykonania remontu garaży 
strażnicy Ochotniczej Straży Pożarnej w Łazach Dąbrowa. 
 
Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Referatu OR Pani Ilona Zawisza. 
 
Wobec braku pytań i opinii komisji prowadzący obrady Przewodniczący Rady Miejskiej  
w Sulejowie Pan Adam Stobiecki poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu brało udział 14 radnych. 
 
za   - 14 
przeciwnych  - 0 
wstrzymujących  - 0 
 
Rada Miejska w Sulejowie podjęła uchwałę nr XXIX/251/2016 w sprawie wyrażenia zgody 
na udzielenie pomocy finansowej w formie dotacji celowej na dofinansowanie wykonania 
remontu garaży strażnicy Ochotniczej Straży Pożarnej w Łazach Dąbrowa. 

 
Punkt 14 

 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Lokalnego Programu Rewitalizacji 
Miasta i Gminy Sulejów na 2016-2023”. 
 
Projekt uchwały przedstawił specjalista ds. pozyskiwania i rozliczania środków zewnętrznych 
Pan Krzysztof Podlewski. 
 
Radny 
Paweł Wąs 

Projekt przedstawiono na komisjach stałych. Były obawy, że został zawężony tylko do 
Miasta Sulejowa. Nie ujęto klasztoru w Witowie, który moim zdaniem jest równy z 
Opactwem Cystersów na Podklasztorzu. Otrzymaliśmy wyczerpujące wyjaśnienia, jest 
to projekt wyjściowy, otwarty.  
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Radny 
Rafał Fogiel 
 Zapytał, od kiedy obowiązują podstawy prawne do opracowania takiego projektu. 
 
Specjalista ds. pozyskiwania i rozliczania środków zewnętrznych 
Krzysztof Podlewski 

Dokument ten procedujemy zgodnie z wytycznymi Ministra Rozwoju. Te wytyczne sa 
znane, ogólnie dostępne. Zostały zaktualizowane w tym roku. Obowiązuje już nowa 
ustawa o rewitalizacji. W dalszym postępowaniu należy przedyskutować zakres tego 
dokumentu, jeżeli będzie taka potrzeba można go rozszerzyć o obszary 
rewitalizowane. 

Radny 
Rafał Fogiel 

Zapytał, od kiedy ten dokument należało stworzyć. Z mojej wiedzy wynika, że urząd 
miał na to półtora roku. Dlaczego inne tereny poza Miastem Sulejów nie zostały objęte 
programem? 

 
Burmistrz 
Wojciech Ostrowski  

Program na zdobycie pieniędzy być może będzie zakończony w I kwartale. Potrzeba 
dokumentacji, ostatnim elementem tej dokumentacji jest Lokalny Program 
Rewitalizacji. Jeżeli projekt nie zostanie uchwalony nie dostaniemy pieniędzy na 
rewitalizację Sulejowa. Lokalny Program Rewitalizacji będzie można rozbudowywać, 
będzie na to dużo czasu. 

 
Specjalista ds. pozyskiwania i rozliczania środków zewnętrznych 
Krzysztof Podlewski 

Dla dodatkowych miejscowości zostały przyjęte Plany Odnowy Miejscowości. Były 
one związane z poprzednim okresem programowania. Nie widzę przeszkód, aby te 
programy stanowiły bazę do wyznaczenia nowych obszarów. Można je wykorzystać i 
poszerzyć obecny dokument. Jeżeli ten dokument zostanie dzisiaj uchwalony to 
musimy go przekazać w ciągu kilku dni do Urzędu Marszałkowskiego w Łodzi i tam 
nastąpi jego ostateczna weryfikacja. 

 
Radny 
Rafał Fogiel 

 Zapytał, dlaczego nie zostało to rozbudowane od razu. 
 

Specjalista ds. pozyskiwania i rozliczania środków zewnętrznych 
Krzysztof Podlewski 

W Planach Odnowy Miejscowości nie ma przeprowadzonej diagnozy jaka jest zawarta 
w Lokalnym Programie Rewitalizacji.  
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Radny  
Sławomir Szczur 

Zapytał, kiedy nastąpi rozszerzenie tego programu o obszary wiejskie i jakie to będą 
obszary. 

 
Radny 
Grzegorz Królik 

 Najpierw musimy zrobić Sulejów, a następnie można program rozszerzać o 
miejscowości w gminie. Prosiłby o przyjęcie w takiej formie w jakiej jest. 

 
Radny 
Rafał Fogiel 

Odpowiedział, że nie deklarował, czy będzie głosował za czy przeciw uchwale. 
Stwierdził, że dokument ten jest niepełny.   

 
Radny 
Ireneusz Kuczyński 
 W 2013 roku mówiliśmy o rewitalizacji ul. Nadrzecznej i Placu Straży. Było jasno 

powiedziane, że plan rewitalizacji można rozszerzać. 
 
 
Mieszkaniec Gminy Sulejów 
Karol Domosławski 
 Kolejny raz jestem na sesji i stwierdzam, że Pan Fogiel na każdy temat ma coś do 

powiedzenia i na wszystkim się zna. Takie projekty przygotowuje się latami. 
 

Prowadzący obrady Przewodniczący Rady Miejskiej w Sulejowie Pan Adam Stobiecki poddał 
pod głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu brało udział 14 radnych. 
 
za   - 14 
przeciwnych  - 0 
wstrzymujących  - 0 
 
Rada Miejska w Sulejowie podjęła uchwałę nr XXIX/252/2016 w sprawie przyjęcia 
„Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta i Gminy Sulejów na 2016-2023”. 
 
 

Punkt 15 
 

 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania taryf za 
zbiorowe zaopatrzenia w wodę oraz zbiorowe odprowadzanie ścieków. 
 
Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Referatu RO Pani Katarzyna Cieślik. 
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Wobec braku pytań i opinii komisji prowadzący obrady Przewodniczący Rady Miejskiej w 
Sulejowie Pan Adam Stobiecki poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu brało udział 14 radnych. 
 
za   - 14 
przeciwnych  - 0 
wstrzymujących  - 0 
 
Rada Miejska w Sulejowie podjęła uchwałę nr XXIX/253/2016 w sprawie przedłużenia czasu 
obowiązywania taryf za zbiorowe zaopatrzenia w wodę oraz zbiorowe odprowadzanie 
ścieków. 
 
 

Punkt 16 
 

 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia dopłaty do taryfy za zbiorowe 
odprowadzenie ścieków w okresie od 1 stycznia 2017 roku do 31 grudnia 2017 roku dla 
Miejskiego Zakładu Komunalnego w Sulejowie. 
 
Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Referatu RO Pani Katarzyna Cieślik. 
 
 
Radny 
Rafał Fogiel 

Uważam, że dopłata do ścieków – 2,80 zł + Vat jest krzywdząca z uwagi na fakt, iż 
osoby objęte zbiorowym systemem odprowadzenia ścieków korzystają z instalacji 
utrzymywanej z podatków wszystkich mieszkańców gminy. Koszt wywozu 
nieczystości płynnych z terenów nieobjętych zbiorowym systemem odprowadzania 
ścieków jest znacznie wyższy. Osoby objęte systemem zapłacą ok. 5 zł + Vat  za 1 
m3za wywóz nieczystości. Dla przeciętnego zużycia wody w rodzinie 2 + 1 stanowić 
to będzie ok. 30 zł miesięcznie. Pozostałe koszty takie jak praca pomp, zużycie energii 
elektrycznej, naprawy sprzętu pokrywane są z budżetu gminy. Dla osób nie 
korzystających z kanalizacji te koszty są kilka razy większe. 

 
Burmistrz  
Wojciech Ostrowski 

W 2010 roku dopłata do kanalizacji do 1 m3 wynosiła 5,32 zł, 2011 rok dopłata 4,62 
zł, 2012 rok dopłata 3,49 zł, rok 2014 dopłata 3,39 zł, 2014 rok dopłata 2,80 zł, 2015 
rok dopłata 2,80 zł. To było wielokrotnie omawiane. Kanalizacja jest bardzo droga w 
utrzymaniu. Staramy się, aby jak najwięcej mieszkańców się do niej podłączało, bo 
wtedy środowisko jest bardziej chronione. Dopłaty do szamb trafiłby nie do 
mieszkańca, a do przewoźnika. 
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Radny 
Rafał Fogiel 

Proszę o stworzenie takiego systemu, w którym wywóz nieczystości byłby 
pokrywany z budżetu gminy   

 
Prowadzący obrady Przewodniczący Rady Miejskiej w Sulejowie Pan Adam Stobiecki poddał 
pod głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu brało udział 14 radnych. 
 
za   - 9 
przeciwnych  - 1 
wstrzymujących  - 4 
 
Rada Miejska w Sulejowie podjęła uchwałę nr XXIX/254/2016 w sprawie ustalenia dopłaty 
do taryfy za zbiorowe odprowadzenie ścieków w okresie od 1 stycznia 2017 roku do 31 
grudnia 2017 roku dla Miejskiego Zakładu Komunalnego w Sulejowie. 
  
Radny 
Władysław Czerwiński 

Dane, które przedstawia Pan Fogiel pochodzą z MZK. Radcy prawni powinni się 
wypowiedzieć czy mieszkańcy mogą dostać taką dopłatę. 

 
 

 
 

Punkt 17 
 

 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie warunków udzielenia bonifikaty i wysokości 
stawek procentowych przy sprzedaży nieruchomości zabudowanych budynkami 
mieszkalnymi jednorodzinnymi, stanowiących własność Gminy Sulejów. 
 
Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Referatu GR Pani Elżbieta Purgał-Gębalska. 
 
Wobec braku pytań i opinii komisji prowadzący obrady Przewodniczący Rady Miejskiej w 
Sulejowie Pan Adam Stobiecki poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu brało udział 14 radnych. 
 
za   - 14 
przeciwnych  - 0 
wstrzymujących  - 0 
 
Rada Miejska w Sulejowie podjęła uchwałę nr XXIX/255/2016 w sprawie warunków 
udzielenia bonifikaty i wysokości stawek procentowych przy sprzedaży nieruchomości 
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zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi, stanowiących własność 
Gminy Sulejów. 
  
 

Punkt 18 
 

 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Opieki nad 
Zabytkami dla gminy Sulejów na lata 2016-2019”. 
 
Projekt uchwały przedstawił p.o. Kierownika Referatu PS Pan Sławomir Rybak. 
 
Wobec braku pytań i opinii komisji prowadzący obrady Przewodniczący Rady Miejskiej w 
Sulejowie Pan Adam Stobiecki poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu brało udział 14 radnych. 
 
za   - 14 
przeciwnych  - 0 
wstrzymujących  - 0 
 
Rada Miejska w Sulejowie podjęła uchwałę nr XXIX/256/2016 w sprawie przyjęcia 
„Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dla gminy Sulejów na lata 2016-2019”. 
 
 
 
 

Punkt 18 
 

 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Opieki nad 
Zabytkami dla gminy Sulejów na lata 2016-2019”. 
 
Projekt uchwały przedstawił p.o. Kierownika Referatu PS Pan Sławomir Rybak. 
 
Wobec braku pytań i opinii komisji prowadzący obrady Przewodniczący Rady Miejskiej w 
Sulejowie Pan Adam Stobiecki poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu brało udział 14 radnych. 
 
za   - 14 
przeciwnych  - 0 
wstrzymujących  - 0 
 
Rada Miejska w Sulejowie podjęła uchwałę nr XXIX/256/2016 w sprawie przyjęcia 
„Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dla gminy Sulejów na lata 2016-2019”. 
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Burmistrz Pan Wojciech Ostrowski opuści obrady sesji. 
 

Punkt 19 
 

 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Burmistrza 
Sulejowa. 

 
Radny  
Rafał Fogiel 
 Złożył wniosek formalny o wycofanie punktu 19 z porządku obrad.  
 
Prowadzący obrady Przewodniczący Rady Miejskiej w Sulejowie Pan Adam Stobiecki poddał 
pod głosowanie wniosek formalny Radnego Rafała Fogla.  
 
 
W głosowaniu brało udział 14 radnych. 
 
za   - 9 
przeciwnych  - 1 
wstrzymujących  - 4 
 
Punkt 19 został wycofany z porządku obrad. 
 
 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej 
Adam Stobiecki 

Dzisiaj otrzymałem odpis kasacji skargi Wojewody Łódzkiego do Naczelnego Sąd 
Administracyjnego na wyrok Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego zbyteczne 
byłoby podejmowanie jakichkolwiek ruchów w tym kierunku. Z tego co wiem NSA 
ma 30 dni na podjęcie decyzji.  

 
Radca prawny 
Barbara Balcerzyk-Bojarczuk 
 Tak, ale nie oczekujmy, że to się zdarzy w ciągu 30 dni znając kolejkę w sądach. 
 
Radny 
Michał Gaczkowski 
 Zapytał co dalej dzieje się z tą uchwałą. 
 
Radca prawny 
Barbara Balcerzyk-Bojarczuk 
 W trybie zwyczajnym jest ona prawomocna, ale w postępowaniu nadzwyczajnym 

jakim jest złożenie skargi kasacyjnej może być uchylona. 
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Radni Mirosław Włóka i Sławomir Szczur opuścili obrady sesji po ustaleniu 
Przewodniczącym. 
 
 

Punkt 20 
 

 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji 
społecznych. 
 
Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Referatu OR Pani Ilona Zawisza. 
 
Radny 
Rafał Fogiel 

Podziękował za przygotowania takiej uchwały. Obawiam się, że ten punkt 4 § 2 czyli 
konsultacje internetowe powinien być dołączony do innego sposobu konsultacji, a nie 
potraktowany w sposób indywidualny, ponieważ pomniejszamy liczbę osób, która może 
brać udział w konsultacjach. Nie wszyscy mają dostęp do internetu. Proponuje do pkt. 3 
§ 2 dopisać pkt. 4. 

 
Radca prawny 
Barbara Balcerzyk-Bojarczuk 

Ja nie mogę odnieść się merytorycznie do uchwały zatwierdzonej przez innego 
adwokata. 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej 
Adam Stobiecki 
 Wnioskodawcą projektu tej uchwały jest Pan Rafał Fogiel. 
 
Kierownik Referatu OR 
Ilona Zawisza 
 Projekt uchwały był przygotowany zanim Pan Fogiel o to wystąpił. 
 
Radca prawny 
Barbara Balcerzyk-Bojarczuk 
 Dopóki nowa uchwała nie zostanie doprowadzona do porządku można opierać się na 

tej poprzedniej. 
 
Kierownik Referatu OR 
Ilona Zawisza 

Zaproponowała usunięcie pkt. 4 § 2, a pkt. 3. Miałby brzmieć: pisemnych opinii, 
wniosków i uwag mieszkańców gminy oraz konsultacji internetowych  
(e-konsultacji). 
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Radca prawny 
Barbara Balcerzyk-Bojarczuk 
 Słowo „oraz” nie rozwiązuje problemu, ponieważ Burmistrz nadal może wybrać tylko 

e-konsulatacje. 
 
Radny 
Rafał Fogiel 

 Złożył wniosek formalny o wycofanie projektu uchwały w sprawie zasad i trybu 
przeprowadzania konsultacji społecznych. 

 
 
Prowadzący obrady Przewodniczący Rady Miejskiej w Sulejowie Pan Adam Stobiecki poddał 
pod głosowanie wniosek formalny. 
 
W głosowaniu brało udział 12 radnych. 
 
za   - 10 
przeciwnych  - 0 
wstrzymujących  - 2 
 
 
Punkt 20 został wycofany z porządku obrad. 
 
 
 
 
 

Punkt 21 
 

 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektor Szkoły 
Podstawowej w Przygłowie. 
 
Mieszkaniec Gminy Sulejów 
Andrzej Baliński 

Prosi o odczytanie treści skargi przed przedstawieniem projektu uchwały, ponieważ 
będąc na komisjach odniosłem wrażenie, że część osób nie wie o co chodzi. 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej 
Adam Stobiecki 
 Skarga ta to tematyka Komisji Rewizyjnej. Opinia tej komisji jest skutkiem podjęcia 

tej uchwały. 
 
Radny 
Konstanty Ruciński 

Skarga ta była omawiana na komisjach. Wspieraliśmy się opinią prawnika. Na tym 
etapie to co jest zawarte w uchwale powinno być uchwalone. 
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Mieszkaniec Gminy Sulejów 
Andrzej Baliński 
 Dlaczego nie ma w tej uchwale 2 punktów do, których ja się w tej sprawie odnosiłem? 
 
Radny 
Konstanty Ruciński 
 Poprosił o odczytanie uzasadnienia do projektu uchwały.  
 
 
Projekt uchwały oraz uzasadnienie przedstawiła Kierownik BOM Pani Sylwia Miller. 
 
Radny 
Rafał Fogiel 
 Dostęp do informacji publicznej jest jawny, ale w odpowiednim trybie. 
 
Mieszkaniec Sulejowa 
Andrzej Baliński 
 Zapytał, dlaczego Pani Dyrektor otrzymała treść skargi. 
 
 
Prowadzący obrady Przewodniczący Rady Miejskiej w Sulejowie Pan Adam Stobiecki poddał 
pod głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu brało udział 12 radnych. 
 
Za   - 9 
Przeciwnych  - 0 
Wstrzymujących  - 3 
 
Rada Miejska w Sulejowie podjęła uchwałę nr XXIX/257/2016 w sprawie rozpatrzenia skargi 
na Dyrektor Szkoły Podstawowej w Przygłowie. 
 
 

 
Punkt 22 

 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na pracownika Urzędu 
Miejskiego w Sulejowie. 
 
Projekt uchwały przedstawiła Kierownik BOM Pani Sylwia Miller. 
 
Wobec braku pytań i opinii komisji prowadzący obrady Przewodniczący Rady Miejskiej w 
Sulejowie Pan Adam Stobiecki poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu brało udział 12 radnych. 
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za   - 11 
przeciwnych  - 0 
wstrzymujących  - 1 
 
Rada Miejska w Sulejowie podjęła uchwałę nr XXIX/258/2016 w sprawie rozpatrzenia skargi 
na pracownika Urzędu Miejskiego w Sulejowie. 
 
 

Punkt 23 
 

Interpelacje radnych. 
 

Radny 
Włodzimierz Warmus 

Złożył pisemną interpelacje dotyczącą zorganizowania audytu w Miejskim Zakładzie 
Komunalnym w Sulejowie. 

 
Radny  
Rafał Fogiel 
 Złożył pisemną interpelację w sprawie przedłożenia radzie Miejskiej w Sulejowie  
              projektów uchwał w sprawie:  
              - przyjęcia stanowiska Rady Miejskiej w Sulejowie w sprawie zwiększenia ruchu  
                transportu tranzytowego, 
              - przystąpienie Gminy Sulejów do Stowarzyszenia jednostek samorządu terytorialnego 
                na rzecz budowy drogi ekspresowej S 12. 

 
 

Punkt 24 
 

Wnioski, zapytania i informacje – odpowiedzi. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Adam Stobiecki przedstawił informację o złożonych 
interpelacjach. 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej  
Adam Stobiecki 

Odniósł się  do petycji pracowników MZK w Sulejowie i przekazał mieszkańcom 
projekt uchwały o przekształceniu MZK w spółkę, podpisaną przez Dyrektora 
Krzysztofa Stębelskiego oraz uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej. Z pism tych 
wynika, kto tak naprawdę chciał z MZK zrobić spółkę. 

 
Radny  
Władysław Czerwiński 

Jestem za tym, żeby wynagrodzenie Burmistrza uległo zmianie i zostało podniesione. 
Postaram się o wy stosunkowanie odpowiedniego wniosku. 
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Radny 
Bartosz Borkowski 
 Dobrze, że uchwała została zdjęta z porządku obrad. Radni: Władysław Czerwiński, 

Konstanty Ruciński, Paweł Wąs , Michał Gaczkowski oraz Bartosz Borkowski 
przedstawili swoje stanowisko dotyczące projektu uchwały o wynagrodzeniu 
Burmistrza. Nie zgadzają się z  argumentacją podawaną przez wnioskodawców t.j.: 
panów radnych: Jacka Ciapałę, Rafała Fogla, Sebastiana Gaika, Grzegorza Królika, 
Ireneusza Kuczyńskiego, Sławomira Sczura, Włodzimierza Warmusa i Mirosława 
Włókę. 

 
Radny  
Paweł Wąs 

Niech podniesienie wynagrodzenia Burmistrzowi będzie podaniem ręki. Apeluje do 
Pana Burmistrza, aby podszedł do tego w sposób przemyślany. 

 
Radny  
Michał Gaczkowski 
 Ci którzy obniżyli to wynagrodzenie powinni je podnieść. 
 
Radny  
Jacek Ciapała 
 Czemu jest tak dobrze jak jest tak źle? 70 % inwestycji jest niezrealizowanych 

Dlaczego wszyscy odchodzą z urzędu? Wiele razy dążyliśmy do zgody. 
 
Radny  
Grzegorz Królik 

 W informacjach międzysesyjnych była informacja o wykaszaniu rowów Pilicy. Ja też 
występowałem o te działania, prowadziłem korespondencje z Regionalnym Zarządem 
Gospodarki Wodnej. Chciałbym przytoczyć odpowiedzi na moje pisma.  

 
Radni Jacek Ciapała i Włodzimierz Warmus opuścił obrady sesji po uzgodnieniu z 
Przewodniczącym. 
 
 
 
Radny  
Ireneusz Kuczyński 

 Chcielibyśmy podnieść teraz Burmistrzowi pensje, ale Pan Burmistrz nie chce z nami 
rozmawiać. 

 
 
Radny 
Paweł Wąs 
 Podziękowania dla MZK za wykoszenie działek gminnych przy ul. Krawieckiej  

i ul. Szkolnej w Poniatowie. 
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Radny  
Bartosz Borkowski 
 Byłem świadomy tego, że jak przeczytam pismo mnie oberwie się najbardziej 

i to ja będę najbardziej z tym kojarzony, a podpisało się pod tym 5 radnych. 
 
Radny 
Konstanty Ruciński 
 Wstyd mi, że wyborcy muszą słuchać takich rzeczy. Powinniśmy załatwiać pewne 

sprawy w węższym gronie. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej 
Adam Stobiecki 
 Jestem za, ale podpisanie przez Pana tej petycji przeczy tym słowom. Sesja nie jest 

miejscem na kłótnie i przepychanki słowne. Dziękuje radnym za podjęcie dzisiaj 
przedstawionych uchwał. 

 
Mieszkanka Gminy Sulejów 
Anna Chaładaj 

 Ile uchwał zostało podjętych w tej kadencji? Wy panowie podjęliście zaledwie trzy 
inicjatywy uchwałodawcze dotyczące wynagrodzenia Burmistrza. Na co zostało 
przeznaczone 40 tys. zł zaoszczędzone na wynagrodzeniu Burmistrza? Co dla panów 
radnych jest niegospodarnością, brakiem nadzoru skoro w uzasadnianiu podaje się, 
że Burmistrz bezzasadnie wydał gminne pieniądze?  

 
Przewodniczący Rady Miejskiej 
Adam Stobiecki 

To radni podejmują wszystkie uchwały 
 

Mieszkaniec Gminy Sulejów 
Andrzej Baliński 
 Po podjęciu uchwały o wynagrodzeniu Burmistrza wiele osób było zniesmaczonych. 

Chciałbym zapytać, czy zapadły już jakieś wyroki w stosunku do Burmistrza. 
 
Wniosek 
Radny 
Ireneusz Kuczyński 
 Zapytał, kiedy zostanie uprzątnięte wysypisko na ul. Góra Strzelecka oraz kto 

doprowadził do takiego stanu rzeczy. 
 
Mieszkaniec Gminy Sulejów 
Ryszard Słomka 
 Chciałbym się wypowiedzieć o stosunku mieszkańców do drogi S12. Mieszkańcy 

popierają wariant W8. GDDKiA nas oszukała, nie wzięła pod uwagę naszych 
wniosków podczas projektu drogi. Jesteśmy zdolni zorganizować blokadę drogi. 
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Radny  
Grzegorz Królik 
 Wczoraj dzwoniłem do RDOŚ oraz do GDDKiA i otrzymałem odpowiedź, że na 80% 

budowa nie zacznie się wcześniej niż w 2020 – 2024 roku. 
 
Mieszkaniec Gminy Sulejów 
Zdzisław Górny 
 Mam nadzieję, że przejdzie plan W8. Czy gmina ma coś takiego jak plan rozwoju? 
 Jeśli tak to kierujmy inwestycje w turystykę. Proszę, aby radni zakończyli spór o 

wynagrodzenie Burmistrza. Jako mieszkańcy wnosimy o to, aby na wolne wnioski na 
sesji umawiać się na konkretną godzinę. 

  
Mieszkaniec Gminy Sulejów 
Karol Domosławski 
 Mam prośbę, aby Rada bardziej zaangażowała się w sprawę drogi S12 i przebieg 

sesji Zapracujmy na to, aby nas postrzegano jako dobrą gminę.  
 
Radny 
Rafał Fogiel 
 Moje zachowanie n a poprzedniej sesji Rady Miejskiej było celowe. Chciałem 

wzbudzić w Państwu odpowiednie działania.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej 
Adam Stobiecki 
 Na sesji Rady Miejskiej nie mogą mieć miejsca takie dyskusje, jeżeli chcecie 

Państwo to możemy podyskutować, ale po sesji. Takie spotkanie byłoby zasadne. 
 
Specjalista ds. pozyskiwania i rozliczania środków zewnętrznych 
Krzysztof Podlewski  
 Dzisiaj przyjęty Plan Rewitalizacji obejmuje też tereny Jor-Polany.  
 
Mieszkaniec Gminy Sulejów 
Karol Domosławski 
 Było spotkanie w szkole, na które powołuje się Pan radny Fogiel. Nie wprowadzajmy 

opinii publicznej w błąd. Spotkanie, które się odbyło w szkole, odbyło się nie w celu 
rozmowy o S12. Spotkanie dotyczyło Wapienników.  

 
Mieszkaniec Gminy Sulejów 
Andrzej Baliński 

W piśmie kilku radnych przeczytałem sformułowanie, że radni stoją na stanowisku,  
iż szanowanie i postępowanie zgodnie z prawem i wartościami z niego płynącymi oraz 
uznawanie wyroków sądów RP jest najważniejszą cechą każdego radnego. Historia 
złożonej przeze mnie skargi ma już 2 lata. W pierwszym podejściu do tej skargi Rada 
Miejska uznała ją za niezasadną, ponieważ wyrok był nieprawomocny 
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Radny 
Konstanty Ruciński 

Zgodził się Pan z pierwszą interpretacją wątku skargi wniesionej przez Pana. Oprosił 
Pan o stosowne uzasadnienie. Podparliśmy się zasadną opinią prawną. Ma Pan prawo 
się odwoływać. 

 
Mieszkaniec Gminy Sulejów 
Andrzej Baliński 

Nie wiem na którą skargę  mam się teraz odwołać. W pierwszej skardze 
stwierdziliście, że wyrok nie jest prawomocny, więc komisja nie będzie się tym 
zajmować, a w drugiej skardze wyrok był prawomocny i też odmówiliście zajęcia się 
sprawą. 

 
Radny 
Konstanty Ruciński 
  Musimy cały czas podpierać się literą prawa.  
 
Mieszkaniec Gminy Sulejów 
Andrzej Baliński 

Prosiłem tylko, aby uzasadnienie do skargi zawierało faktyczne powody jej złożenia, a 
Państwo konstruujecie uzasadnienie w ten sposób, że nic z niego nie wynika. 

 
Mieszkaniec Gminy Sulejowa 
Nowak 
  Na jakiej podstawie MZK pobiera pieniądze za wodomierz?  

 Na Jor-Polanie nadal istnieje wysypisko śmieci, ludzie cały czas wyrzucają tam 
odpady. 
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Punkt 25 

Zakończenie obrad. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Sulejowie Pan Adam Stobiecki stwierdził, że porządek 
obrad został zrealizowany. 

Dziękując za przybycie i aktywny udział w obradach sesji ogłosił zakończenie                 
obrad „zamykam XXIX sesję Rady Miejskiej w Sulejowie” w dniu 28 października 2016 r. o 
godzinie 1700.                       
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